
СТОЛИЧНА ОБЩИНА

СТОЛИЧЕН ОБЩИНСКИ СЪВЕТ

ПОСТОЯННА КОМИСИЯ ПО ОБРАЗОВАНИЕ, КУЛТУРА, НАУКА И 
КУЛТУРНО МНОГООБРАЗИЕ

ПРОТОКОЛ №105

от редовно заседание на ПК по Образование, култура, наука и 
културно многообразие проведено на 06.02.2023 г.

от 9:30 часа в Зала 1, ул. „Московска“ №33

Днес, 06.02.2023г. се проведе редовно заседание на Постоянната комисия по 
Образование, култура, наука и културно многообразие.

Заседанието беше открито от г-жа Малина Едрева - председател на ПК по ОКНКМ. 
При направената проверка на кворума беше установено, че присъстват 7 /седем/ 
общински съветници, поради което заседанието може да бъде проведено. Г-н Б. 
Бориславов, г-н К. Паргов и г-н И. Виделов се присъединиха по време на заседанието. 
Г-н М. Паргов, г-н Д. Антов и г-жа Ал. Кръстева отсъства за цялата продължителност на 
заседанието.

Г-жа М. Едрева докладва проекта за дневен ред на заседанието. Комисията 
подкрепи проекта за дневен ред със 7 /седем/ гласа “за”.
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9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов —

13. Симеон Колев за

По т. 1 от дневния ред :
Доклад с вх.№ СОА23-ВК66-1336 / 02.02.2023 г. относно създаване на свободни 

пространства за рисуване на графити, както и изграждане на свободни стени, с цел 
насърчаване на графити изкуство в градска среда и свеждане до минимум, а и 
предотвратяване на вандалско драскане и рисуване по фасади на сгради и елементи на 
градското обзавеждане с вносители г-н Георги Георгиев, председател на Столичния 
общински съвет, г-жа Малина Едрева, председател на ПК по ОКНКМ, арх. Здравко 
Здравков, гл. архитект на СО и арх. Ивайло Петков, председател на ПК по УТАЖП.

Г-жа М. Едрева информира ПК, че настоящото предложение е резултат на четири 
годишен процес с цел развитие на визуалната градска среда. Били са изследвани добри 
практики от други европейски градове - Амстердам, Виена, Барселона, Берлин. Докладът 
включва няколко локации, с които се поставя база за изработване на стандарт за „стени 
за рисуване на графити“. Предложението цели включително париране езика на омразата 
и се базира на принципа на взаимно уважение между графити артистите. Предвидената 
първоначална сума за реализиране на предложението е от 30 000 /тридесет хиляди/ лв.

Г-н В. Калановски зададе въпрос дали конкретните локации ще представляват 
преместваеми обекти по смисъла на съответната наредба и дали въобще е възможно 
регулация на рисуването на графити.

Арх. Б. Къдрева, представител на НАГ, уточни, че става дума за пешеходните 
подлези на гара „Подуяне“ като се гарантира пътната безопасност. Всички локации са 
утвърдени чрез съвместна работа със самите графити артисти.

Г-н Б. Бориславов счита, че подобно предложение би функционирало чудесно в 
държава като Швейцария. Според него самата психология на графити артистите няма да 
позволи някой да им каже къде да рисуват. За сметка на това, общината е длъжна да 
предложи регламент за по-цивилизованите графити артисти.

Д-р Койчев подкрепя доклада. Счита, че подходът е правилен и ще доведе 
дългосрочно до подобряване на градската среда.

Г-жа М. Едрева поясни, че трябва да се акцентира върху разликата между графити 
и вандализъм (тагове, драсканици). Графитите трябва да имат свое място в градска среда. 
Настоящото предложение е първа стъпка за създаване на система от правила за публично 
градско изкуство.

Г-н Б. Бориславов подложи доклада с проекта на решение на гласуване.
Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха взети 

следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.
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Общо гласували: 
в т.ч.: 10
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За 10

Против Няма

Въздържали се Няма

Поименно гласуване по т. 1 от дневния ред:
1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов —

13. Симеон Колев за

По т.2 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ВК66-1334 / 02.02.2023 г. относно възлагане на 

изпълнителния директор на "Софекострой" ЕАД да предприеме необходимите 
фактически и правни действия с цел почистване на надраскани места, обекти и фасади 
на сгради, както и импрегниране с цел бъдеща превенция с вносители г-н Георги 
Георгиев, председател на Столичния общински съвет, г-жа Малина Едрева, председател 
на ПК по ОКНКМ, арх. Здравко Здравков, гл. архитект на СО и арх. Ивайло Петков, 
председател на ПК по УТАЖП

Г-жа М. Едрева докладва пред ПК, че до сега от страна на СО и нейните структури 
е било осигурявано почистване на драсканици и тагове на сгради публична собственост. 
Настоящото предложение ще даде възможност със съгласие на собствениците да се 
почистват сгради в зони 1 и 2 независимо от вида собственост. В последващ доклад ще
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бъдат въведени мерки срещу нерегламентирано рисуване и драскане върху фасадите на 
сгради.

Г-н В. Калановски счита, че тези мерки би трябвало да са част от настоящия 
доклад. Г-н Калановски зададе редица въпроси: какъв е ангажиментът на 
правораздавателните органи? Нужно ли е вменяване на задължения на гражданите? Защо 
СО изисква подаване на заявление от страна на собствениците? Защо инспекторатът не 
иска съгласие от страна на гражданите? Привлече вниманието на ПК към това, че 
импрегнаторите нанесени върху фасадите с цел превенция променят цвета на боята. Това 
е риск що се касае до почистване на сгради частна собственост.

Г-жа М. Едрева отвърна, че гражданите трябва да участват. Частната собственост 
също трябва да бъде активна в процеса.

Г-н В. Калановски отправи препоръка да отпадне текстът „ и подаване на 
заявление до Столичния инспекторат.“ в края на т.1 от проекта на решение, 
непосредствено след „дадено по съответния законов ред,“

Г-жа Гр. Стефанова попита дали правните действия ще бъдат предприети от 
„Софекострой“ ЕАД.

Г-жа М. Едрева потвърди ще „Софекострой“ ще координира процесът.
Г-н Б. Бориславов подложи на гласуване на доклада с предложения проект на 

решение.
Въз основа на състоялите се разисквания и проведеното гласуване бяха взети 

следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 9

Против Няма

Въздържали се 1
Поименно гласуване по т. 2 от дневния ред:

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова въздържала се

8. Димитър Вучев за
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9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов —

13. Симеон Колев за

По т.З от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ВК66-431 / 12.01.2023г. относно Приемане на 

Комуникационна стратегия на София като туристическа дестинация с вносители г-жа 
Екатерина Йорданова, председател на ПК по МСТЕПП и г-жа Ирина Савина, зам.-кмет 
на СО.

Г-жа Ирина Савина, зам.-кмет на СО, информира ПК, че стратегията е 
разработена през 2022г. чрез комплексен процес със заинтересованите страни. 
Документът е бил представен пред всички ПГ в СОС. Съгласувана е със СОФПРОЕКТ, 
различни организации в сферата на РК. и комуникация както и е представители на 
туристическия бранш.

Г-н Антон Пенев, гл. експерт в дирекция „Европейски политики, програми и 
туризъм" счита, че в София и в България в сферата на туризма и комуникацията няма 
равна по стойност комуникационна стратегия. Изработена е от изцяло външен екип. 
Работено е с подходящи аудитории - гражданите на София и на други градове на 
България, чуждестранни туристи и туристическия бранш. Заложените цели са 
изпълними.

Г-жа М. Едрева подложи на гласуване доклада с проекта на решение.
Въз основа на разискванията и проведеното гласуване бяха взети следните 

решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване но т. 3 от дневния ред:

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —
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4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов —

13. Симеон Колев за

По т.4 от дневния ред:
с вх.№ СОА22-ВК08-16676 / 11.11.2022 г. относно откриване на процедура по 

провеждане на публично оповестен конкурс за отдаване под наем - частна общинска 
собственост, находящ се на територията на СО - район Изгрев с идентификатор 
68134.803.1996.12.20 по КККР с вносител д-р Делян Георгиев, кмет на район „Изгрев“ и 
становище с вх.№ СОА22-ВК08-16676-[2] / 18.01.2023 г. от Дончо Барбалов - зам.-кмет 
на Столична община

Д-р Делян Георгиев, кмет на район “Изгрев” информира ПК, че предложението 
касае самостоятелен обект за детско заведение на партерен етаж включващ две 
помещения със санитарен възел. Обектът не разполага с двор и детска площадка и поради 
тази причина не отговаря на правните изисквания за създаване на ДГ/ясла. 
Предложението е да се проведе конкурс за отдаване под наем за частна занималия за 1 
яслена група. Предлага максималния десет годишен срок за отдаване под наем поради 
нужните инвестиции за ремонт на обекта.

Г-н В. Калановски заяви, че няма конкретно становище по предложението. От 
осем документа по този доклад в системата са били достъпни само два. Нямал е 
възможност да се запознае за какво става дума и ще гласува „въздържал се“.

Г-жа М. Едрева попита каква би била нужната инвестиция за ремонт на обекта.
Д-р Георгиев отговори, че не е правено точно изчисление, но би била от порядъка 

на 80 000 / осемдесет хиляди/ лв.
Г-н В. Калановски заяви, че няма да участва в гласуването.
Г-жа М. Едрева подложи на гласуване доклада с проекта на решение.
Въз основа на разискванията и проведеното гласуване бяха взети следните 

решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.
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Общо гласували: 
в т.ч.: 6

За 6

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 4 от дневния ред:

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов —

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева -—

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски —

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов -—

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов —

13. Симеон Колев за

По т.5 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК08-19135 / 23.12.2022г. относно изменение и 

допълнение на Решение №295 на Столичния общински съвет от 20.05.2021г. по 
Протокол № 33, т. 52, и именуване в цялост на ул. „Константин Помянов“, находяща се 
в м. „Витоша ВЕЦ Симеоново - Обслужващи обекти на Околовръстен път“, СО - Район 
„Витоша“, гр. София с вносител с вносител инж. Теодор Петков, кмет на район „Витоша“ 
и становище с вх.№ СОА22-ВК08-19135-[1]/25.01.2023г. от М. Боршош, зам.-кмет на 
Столична община

Въз основа на проведеното гласуване бяха взети следните решения:
1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение.
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Общо гласували:
в т.ч.: 7

За 7

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване но т. 5 от дневния ред:

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов —

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов —

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов —

13. Симеон Колев за

По т.6 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА23-ВК08-885 / 17.01.2023 г. относно откриване на процедура 

за провеждане на публично оповестен конкурс, за отдаване под наем на обекти, 
представляващи части от имоти - публична общинска собственост, за осъществяване на 
ученическо столово хранене в общински училища на територията на Столична община 
- район „Младост“ с вносител арх. Стефан Стефанов, кмет на район „Младост“ и 
становище с вх.№СОА23-ВК08-885/1//26.01.2023г. от М. Боршош, зам.-кмет на 
Столична община.
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Г-н Владимир Клисуров, зам. кмет на район „Младост“ представи доклада 
накратко като информира ПК, че в него са включени всички общински училища в 
района.

Въз основа на обсъжданията и проведеното гласуване бяха взети следните 
решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение

Общо гласували: 
в т.ч.: 10

За 10

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 6 от дневния ред:

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов за

12. Михаил Паргов —

13. Симеон Колев за

По т.7 от дневния ред:
Доклад с вх.№ СОА22-ВК08-17865 / 05.12.2022 г. относно преобразуване на 75 

Основно училище "Тодор Каблешков", находящо се в гр. София, кв. "Факултета", бул. 
"Възкресение" №151 в Обединено училище "Тодор Каблешков" на основание чл.38, ал. 1, 
т.4 от ЗПУО - от (I до X клас включително) с дневна форма на обучение, във връзка с 
гл.18, раздел I, чл.310, ал.2, във връзка с чл.38, ал.1, т.4,във връзка с чл.312.ал.1, ал.6 с 
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вносител г-н Иван Чакъров, кмет на район „Красна Поляна“ и становище с вх.№ СОА22- 
ВК08-17865-[5] / 31.01.2023 г. от М. Боршош, зам.-кмет на СО

Въз основа на обсъжданията и проведеното гласуване бяха взети следните 
решения:

1. Комисията подкрепя доклада с предложения проект на решение

Общо гласували: 
в т.ч.: 9

За 9

Против Няма

Въздържали се Няма
Поименно гласуване по т. 7 от дневния ред:

1. Малина Едрева за

2. Борислав Бориславов за

3. Димитър Антов —

4. Албена Кръстева —

5. Антон Койчев за

6. Веселин Калановски за

7. Грети Стефанова за

8. Димитър Вучев за

9. Диян Стаматов за

10. Иван Виделов за

11. Калоян Паргов —

12. Михаил Паргов —

13. Симеон Колев за

По т. разни от дневния ред:
Г-жа М. Едрева информира ПК, че е проведена среща между директорите на 142 

ОУ и 203 ПЕГ с професионални медиатори като е постигнато съгласие за преразглеждане 
на разделителния протокол между институциите.

Г-жа Гр. Стефанова заяви, че е било взето решение за извънредно заседание на 
ПК по ОКНКМ за обсъждане на проблема. Получено е известие, че извънредното 
заседание се отменя. В последствие се е разбрало, че е имало такова извънредно 
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заседание с подбран състав от някой друг. Не одобрява, че насроченото заседание е 
отменено без съгласие на съветниците. Било е насрочено друго допълнително 
извънредно заседание, за което съветниците не са били уведомени. Отправи питане по 
чие предложение е направено заседанието и кой преценява кой да е поканен на ПК по 
ОКНКМ? Този проблем е от много отдавна като в д-я „Образование“ са събрани няколко 
папки с документация. Най-големият проблем е че проблемът не е идентифициран. Този 
проблем трябва да се идентифицира като проблем по използване на общинска 
собственост - сградата на училищата. Използването трябва да бъде съобразено с броя на 
учениците. Кой от тези хора в тази комисия е проверил кое училище колко ученици, 
класни стаи, колко тоалетни има? Някой запознал ли ги е с този проблем? Имало ли е 
разбор, доклад за какво става дума и какви са били събитията? Г-жа Стефанова 
информира ПК, че са поискали оставката на г-жа Минчева като д-р на д-я „Образование“, 
защото нерешеният проблем е от правомощията на д-я „Образование“. Апелира към 
комисия, която да разреши проблема най-скоро.

Г-жа М. Едрева репликира, че не е правено извънредно заседание. Организирана 
е среща спрямо разбирането на г-жа Едрева като професионалист от сферата на 
образованието. Нужно е да се работи внимателно, защото проблемът засяга много хора 
в институцията и отвъд. Било е прието професионалисти от сферата на съдебните 
спорове да съдействат безвъзмездно. Установило се е, че двете ръководства могат да 
работят заедно и да преразгледат разделителния протокол. Двете директори изложиха 
всички конфликтни точки и са имали желание и посока как да бъдат преодолени тези 
проблеми. Г-жа Едрева не приеме подхода на публично изслушване с цел искане на 
оставки . Призова да се даде възможност да се стигне до решение от представителите на
двата екипа на двете училища. /

Заседанието ^е закрито с .изчерпване на дневния ред
/ 7 1

г
Изготвил: <- у / /_______

Дончо Христев

Председател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-прсдседател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:

Зам.-нредседател на ПК по образование, 
култура, наука и културно многообразие:
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Малина Едрева
\] V
Г\

Борислав Бориславов

/

(отс.)

Д)/^итьр Антов
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